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Protokół Nr XXXIII / 09 

z Sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 27 stycznia 2009r. 

XXXIII Sesja Rady Powiatu odbyła się 27 stycznia 2009r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta 

w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Rynek  l (ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr l do 

protokołu). 

Ad.1  

Otwarcie XXXIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1315. Obrady otworzyła i prowadziła 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu p. Danuta Mazurkiewicz. 

Wiceprzewodnicząca przywitała wszystkich radnych, Starostę Stanisława Czajkę, Wicestarostę p. 

Jana Rochewicza, pozostałych Członków Zarządu, Skarbnika Powiatu p. Halinę Bartkowską, 

Sekretarza Powiatu p. Romana Sosnowskiego, Radcę Prawnego p. Izabelę Jacyno, kierowników 

jednostek powiatowych oraz naczelników wydziałów starostwa powiatowego. Lista gości stanowi 

załącznik nr 2. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na  podstawie  listy  obecności   Wiceprzewodnicząca  stwierdziła,  że  aktualnie  w  

posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada może obradować i 

podejmować prawomocne   uchwały   (lista  obecności   radnych   stanowi   załącznik  nr  3). 

Nieobecny był Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Lesiński. Spóźnił się radny Marek 

Ząbkiewicz. Po przerwie w obradach uczestniczyli radni Jan Czapliński oraz Marek Tuchalski. 

Ad. 3 

Powołanie sekretarza obrad 

Wiceprzewodnicząca zaproponowała kandydaturę p. Lecha Czajkowskiego. Zapytała czy 

kandydat wyraża zgodę na pełnienie funkcji. 

Radny Czajkowski wyraził zgodę. 

Wiceprzewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za tym, aby p. Czajkowski pełnił funkcję 

sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Za głosowało 12 radnych, radny 

Czajkowski wstrzymał się od głosu. 

Na salę obrad wszedł radny Ząbkiewicz. 
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Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 

4). Zapytała czy są pytania lub inne propozycje do porządku.  

Nie zgłoszono propozycji lub pytań. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. Głosowało 14 radnych, 

porządek przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Powiatu 

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XXXII sesji był radny Zbigniew 

Buzanowski. Zapytała czy radny wnosi uwagi do protokołu. 

Radny odpowiedział, że nie wnosi uwag do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXXII/08. 

Głosowało 14 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu za okres od 3 do 29 grudnia 2008r. (załącznik nr 5) radni 

otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Wiceprzewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do sprawozdania. Nikt nie zgłosił pytań.  

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Wiceprzewodnicząca poprosiła o zgłaszanie wniosków, interpelacji lub zapytań.  

Radny Ryszard Figurski powiedział, że na jednym z posiedzeń Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Powiatu Nowomiejskiego omawiano problem parkingu dla osób niepełnosprawnych. Padł wniosek 

o zwiększenie ilości miejsc parkingowych, który przesłano do Burmistrza Miasta. Radny 

poinformował, że sam od roku korzysta z miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych, o ile 

są wolne. Bardzo często wolnych miejsc brakuje. Problem dotyczy nie tylko zwiększenia ilości 

miejsc parkingowych, ale również kontroli – wiele pojazdów nie ma wyłożonych za przednią szybą 

kart parkingowych. Radny poprosił obecnego na sesji Komendanta Powiatowego Policji p. 

Krzysztofa Konerta, aby policja kontrolowała parkingi dla niepełnosprawnych. Wyraził nadzieję, że 

jego prośba zostanie również przekazana pracownikom straży miejskiej.   

Wiceprzewodnicząca powiedziała, że powiat wchodzi w poważną inwestycję. Złożony będzie 

wniosek na budowę Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku. 29 stycznia mija termin składania 
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wniosków. Wiceprzewodnicząca zapytała czy wniosek jest gotowy do złożenia. 

Starosta odpowiedział, że po sesji pani Wiceprzewodnicząca podpisze uchwały czyli najważniejsze 

dokumenty potrzebne do przystąpienia do programu. Służby Starostwa w tej chwili kompletują 

załączniki do wniosku. Część dokumentacji już podpisano. 29 stycznia rano wniosek będzie 

zawieziony do Urzędu Marszałkowskiego. Starosta dodał, że w przypadku tego projektu, nie jest 

wymagana decyzja oddziaływania na środowisko.  

Radny Tomasz Szczepański zapytał Komendanta Policji czy wyjaśniono już sprawę złego 

traktowania podczas zatrzymań osób na komendzie policji; czy wyciągnięto konsekwencje wobec 

policjantów, jeśli tak, to jakie. 

Komendant Powiatowy Policji p. Krzysztof Konert poinformował, że wszystkie postępowania, 

które toczyły się w prokuraturze, zostały umorzone.  Zarzuty w stosunku do policjantów nie 

potwierdziły się.   

Więcej pytań nie było.  

Ad. 8 

Sprawozdania z pracy Rady Powiatu i komisji stałych w 2008r.  

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali sprawozdania (załączniki od nr 6 – 

do nr 11). Są one również dostępne w Biurze Rady, zainteresowane osoby mogą się z nimi 

zapoznać. W związku z tym, że sprawozdania są obszerne, Wiceprzewodnicząca 

zaproponowała, aby zrezygnować z ich odczytywania. 

Następnie zapytała czy ktoś ma pytania do sprawozdań?  

Nikt nie zgłosił pytań.  

Ad. 9 

Zapoznanie się z realizacją robót drogowych w 2008r. i planem robót Zarządu 

Dróg Powiatowych na 2009r. 

Wiceprzewodnicząca poprosiła Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych p. Ryszarda 

Kłosowskiego o krótkie omówienie realizacji robót w 2008r. i przedstawienie planów na 

bieżący rok. 

Informacja przedstawiona przez p. Kłosowskiego stanowi załącznik nr 12 i 13. 

P. Kłosowski poinformował, że w 2009r. planuje się wykonać obejście wiaduktu w Radomnie 

(dokładnie wiadukt leży na terenie Chrośla). Na to zadanie zaplanowano 250 tys. zł. plus 

10.980 zł. na pomiary geodezyjne i dokumentację. Droga zostanie wyprostowana, nowy 

odcinek będzie liczyć ok. 130 metrów. Wiadukt zostanie z boku drogi. Na jego ewentualną 

rozbiórkę zaplanowano ok. 50 tys. zł. Na temat rozbiórki p. Kłosowski na razie nie chciał się 
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wypowiadać. P. Kłosowski poinformował również, że na akcję zimową 2009r. zaplanowano 

160 tys. zł., z czego połowę już wydano. Jeżeli chodzi o inwestycje drogowe – umowa na 

realizację wniosku złożonego do Regionalnego Programu Operacyjnego na remont drogi 

Kurzętnik – Nowe Miasto Lubawskie będzie prawdopodobnie podpisana w lutym. Koszt 

ogólny inwestycji wynosi 7.106.663 zł. Po podpisaniu umowy zostanie ogłoszony przetarg, 

inwestycja ruszy jeszcze w tym roku. W ramach tzw. „schetynówek” remontowana będzie 

droga Mroczenko – Grodziczno oraz Skarlin – Nowe Miasto.   

Wiceprzewodnicząca zapytała czy radni mają pytania. 

Radny Wacław Jabłoński zapytał czy służby ZDP rozpoczęły już proces przygotowywania 

dokumentacji technicznej. Z przedstawionych materiałów wynika, że 9 tys. zł. 

zarezerwowano na opracowanie dokumentacji na przebudowę drogi 1333N Iława – Nowe 

Miasto Lubawskie. Dobrze gdyby powstała dokumentacja techniczną na całą drogę, ponieważ 

czeka nas drugi etap Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych (tzw. 

„schetynówek”).  

Starosta wyjaśnił, że do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych nie jest 

potrzebna dokumentacja techniczna, w związku z czym środki te planuje się przeznaczyć w 

rozbiórkę wiaduktu.  

P. Kłosowski dodał, że droga nie będzie poszerzana, ponieważ potrzebny byłby wykup 

gruntów prywatnych. Na drodze będzie robiona tylko odnowa nawierzchni. 

Radny Buzanowski powiedział, że w planach na 2009r. ujęto także zakup inwestycyjny 

koparko – ładowarki. Radny zapytał czy ZDP już posiada taki sprzęt. 

P. Kłosowski odpowiedział, że ZDP posiada koparko – ładowarkę kupioną około 5 lat temu. 

W momencie zakupu nie była nowa, tylko używana. Dodał, że stara koparko – ładowarka 

będzie wykorzystywana do budowy chodników i innych drobnych prac (koparka ulega 

częstym awariom). Nowa koparka będzie skierowana tylko do ścinki poboczy. Te prace są 

konieczne, ponieważ pobocza są wysokie; po deszczach drogi są zalewane i szybciej się 

niszczą.  

Radny Buzanowski powiedział, że na zakup koparko – ładowarki zaplanowano 260 tys. zł. Za 

taką kwotę można wykonać 2,5 km odnowy dróg. Radny zapytał czy chodzi o zakup nowej 

koparki. 

P. Kłosowski odpowiedział, że tak.   

Radny stwierdził, że należałoby się zastanowić nad zakupem używanej koparki, w dobrym 

stanie za ok. 100 tys. zł., a pozostałą kwotę przeznaczyć na odnowy dróg. 

P. Kłosowski odpowiedział, że za 260 tys. zł. można jedynie wykonać 1 km – 1,2 km odnowy 
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drogi. Za 100 tys. zł. można kupić używany sprzęt, który trzeba będzie ciągle naprawiać. 

Zakup nowego sprzętu na pewno opłaci się. Dzięki ścince poboczy, nawierzchnia dróg nie 

ulega tak szybkiej degradacji.  

Radny Buzanowski stwierdził, że poddaje zakup pod rozwagę. 

Wicestarosta powiedział, że nowy sprzęt będzie bezawaryjny. Podana cena nie jest 

wygórowana, ponieważ wyższej klasy koparki kosztują w granicach 300 tys. zł. W jego opinii 

zakup koparki jest potrzebny. 

Radny Szczepański zapytał gdzie trafi kostka polbruk, która należy się do Mroczna. Kostki 

było ponad 200 metrów, a z planów wynika, że w 2009r. będzie robiony tylko jeden chodnik 

– w Mszanowie. 

Starosta odparł, że kostka na pewno trafi na chodniki, ale Zarząd jeszcze nie podjął decyzji w 

których miejscowościach. Nie można mówić, że kostka należy się dla Mroczna. Jednocześnie 

nie wykluczył, że część kostki tam właśnie trafi. 

Radny Buzanowski powiedział, że na terenie gminy Grodziczno została wykonana inwestycja 

przez firmę Skanska. Na jednej z poprzednich sesji była mowa o tym, że roboty wykonano z 

pewnym uszczerbkiem. Radny zapytał czy zostało to naprawione i czy drogą można poruszać 

się bezpiecznie. 

P. Kłosowski odpowiedział, że inwestycja nie została wykonana z uszczerbkiem, oczekiwano 

jedynie, że położona nawierzchnia będzie bardziej równa. Nawierzchnia ta nie ulega 

wypaczeniu czy degradacji, ale nie jest taka jak być powinna. Firma Skanska przyznała się do 

tego i w ramach rekompensaty przekazała 260 metrów kostki. Wykonanie nawierzchni 

oceniono w sposób dostateczny, ale drogą można normalnie poruszać się. Jeden garb został 

sfrezowany. Na wiosnę, po „zajeżdżeniu” przez samochody, nawierzchnia powinna mieć już 

taki wygląd jak należy. 

Wiceprzewodnicząca zapytała czy są jeszcze pytania do p. Kłosowskiego. 

Radni nie zadali pytań.  

Ad. 10 

Zapoznanie się ze sprawozdaniem Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2008r. 

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali sprawozdanie na piśmie (załącznik 

nr 14). Wiceprzewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań.  

Radny Lech Czajkowski zaproponował, aby z uwagi na szybkie tempo dzisiejszych obrad, 

trzy kolejne punkty porządku rozpatrzyć przed przerwą. 
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Wiceprzewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem wniosku radnego. 

Głosowało 14 radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie.  

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w budżecie 

powiatu na 2009r. 

Wiceprzewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Za podjęciem uchwały nr XXXIII/241/09 (załącznik nr 15) głosowało 13 radnych, jeden 

radny wstrzymał się od głosu. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z 

funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w 

Brukseli w 2009r. 

Wiceprzewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Uchwałę nr XXXIII/242/09 (załącznik nr 16) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 

Powiatu Nowomiejskiego na lata 2007- 2013” 

Starosta wyjaśnił, że słuszna była uwaga radnego Ryszarda Figurskiego zgłoszona na 

wczorajszym wspólnym posiedzeniu komisji dotycząca wyliczenia kosztów inwestycji 

szkolnej. W wyliczeniu jest błąd rachunkowy. Prawidłowe kwoty są następujące: 10.600.000 zł. 

– dofinansowanie, 12.000.000 zł. – udział własny powiatu. Starosta poprosił radnych o 

dokonanie stosownej poprawki w projekcie uchwały.  

Wiceprzewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Za podjęciem uchwały nr XXXIII/243/09 (załącznik nr 17) głosowało 12 radnych, 2 

radnych wstrzymało się od głosu. 

Wiceprzewodnicząca zapytała czy ktoś chce zabrać głos przed przerwą. 

Radny Marek Ząbkiewicz zgłosił sugestię, aby komendant policji zwrócił do „Ekspresu 

reporterów” o sprostowanie. Nowe Miasto Lubawskie, a szczególnie nowomiejska komenda 

policji, została przedstawiona w tym programie w niekorzystnym świetle. Należy sprostować, 

że postępowania wobec policjantów zostały umorzone.     
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Ad. 11 

Wiceprzewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy. 

/przerwa/ 

Wiceprzewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Po przerwie w obradach uczestniczyli radni Jan Czapliński oraz Marek Tuchalski. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków 

Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Nowym Mieście 

Lubawskim na rok 2009 

Wiceprzewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

Uchwałę nr XXXIII/244/09 (załącznik nr 18) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Statutu Powiatu Nowomiejskiego 

Wiceprzewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

Uchwałę nr XXXIII/245/09 (załącznik nr 19) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim na 2009 rok 

Wiceprzewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

Uchwałę nr XXXIII/246/09 (załącznik nr 20) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy stałych komisji Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim na 2009 rok 

Wiceprzewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

Uchwałę nr XXXIII/247/09 (załącznik nr 21) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Odpowiedzi udzielano na bieżąco. 
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Ad. 20 

Sprawy różne 

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że z Ministerstwa Sprawiedliwości wpłynęła 

odpowiedź na uchwałę Rady Powiatu podjętą na ostatniej sesji w sprawie wyrażenia 

protestu przeciwko planowanej likwidacji Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim. 

Wiceprzewodnicząca powiedziała, że pismo (załącznik nr 22) jest dość obszerne, więc 

odczyta jego fragment:  „(…)Aktualnie nie prowadzi się prac legislacyjnych mających na celu 

likwidację sądów rejonowych, w tym Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim(…)”. 

Wiceprzewodnicząca złożyła wniosek do Rady o powołanie drugiego wiceprzewodniczącego 

rady. W związku z tym, że przewodniczący rady jest spoza terenu Nowego Miasta, różne 

przyczyny mogą spowodować, że nie dotrze na sesję. Jeśli i wiceprzewodnicząca nie będzie 

mogła przybyć, nie będzie osoby która poprowadzi sesję. W opinii pani Wiceprzewodniczącej 

powołanie drugiego wiceprzewodniczącego jest wskazane. 

Radny Czajkowski zaproponował, aby na najbliższych posiedzeniach komisje zajęły się tą 

sprawą i wypracowały stanowisko. 

Starosta zaprosił radnych na Galę Przedsiębiorczości, która odbędzie się 14 lutego w 

Mszanowie. Koszt biletu dla pary wynosi 180 zł. Organizacją Gali zajmuje się p. Artur 

Bednarczyk, ale chętni radni mogą też zgłaszać się do p. Anny Andrzejczak. 

Wiceprzewodnicząca zapytała czy ktoś pragnie jeszcze zabrać głos.  

Ad. 21 

Zakończenie obrad XXXIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Wiceprzewodnicząca zamknęła obrady XXXIII 

Sesji Rady Powiatu. 
 

 

              Protokół sporządziła:                             Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu 

Anna Andrzejczak    Danuta Mazurkiewicz 
 
 

 


